
Verslag jaarvergadering 26 maart 2024 
 
Aanwezig: 62 personen. 
 
Mededeling. 
Karel Spee heeft in verband met persoonlijke omstandigheden van Frans ’t Sas het 
penningmeesterschap overgenomen en is in oktober 2023 benoemd tot vice-penningmeester. 
Vergadering is hiermee akkoord. 
 
1. Opening en welkom. 
Voorzitter Ton Janssens heet iedereen van harte welkom. 
 
2. Verslag jaarvergadering 4 april 2023. 
Verslag wordt goedgekeurd door de ledenvergadering. 
 
3. Jaarverslag 2023. 
Gepubliceerd op de website. 
 
4. Financieel overzicht 2023 en begroting 2024. 
Gepubliceerd op de website. 
 Vice-penningmeester Karel Spee introduceert zichzelf en geeft, onder verantwoordelijkheid van 
penningmeester Frans ’t Sas, een toelichting op het overzicht en de begroting.                               
Er zijn meer schenkingen genoteerd in verband met het jubileumjaar. Uit de verkoop van boeken en 
het Memoryspel hebben we veel inkomsten ontvangen en ook meer inkomsten doordat de rente is 
gestegen. Er is minder uitgegeven aan projecten dan begroot. 
 
5a. Verslag kascommissie en benoeming nieuw lid. 
De financiën zijn door de kascommissie, bestaande uit Ton Pijnenburg en Henk van Dijk, 
goedgekeurd. Bij acclamatie wordt aan het bestuur decharge verleend.                                                                 
 
5b. Benoeming nieuwe leden kascommissie. Wim Promper en Koos Middeljans stellen zich 
beschikbaar voor de kascommissie van 2024 met als reserve Wim Swinkels.  
 
6. Bestuur mutaties.                                                                                                                                                

Volgens rooster is penningmeester Frans ‘t Sas aftredend en niet meer herkiesbaar. Het bestuur 

draagt Karel Spee voor als nieuwe penningmeester. Hij wordt unaniem door de vergadering gekozen. 

Thea van Stokkum is ook aftredend en stelt zich niet meer herkiesbaar. De voorzitter doet een 

oproep aan de leden zich te melden als nieuwe bestuurslid. Hij dankt Frans en Thea voor hun grote 

inzet voor de heemkundekring en overhandigd aan beiden een bos bloemen en een cadeaubon. 

7. Verslag werkgroepen.    
Werkgroep Genealogie. Het aantal leden van de werkgroep bestaat inmiddels, mede door de komst 

van Karel Spee, uit 6 leden. Men richt zich op dit moment op de digitalisering van een kast vol met 

stambomen, verzameld door Heemkundekring Beisterveldse Broek. De scans worden gebruikt voor 

een database met daarin de stamboomgegevens van zoveel mogelijk Helmonders. Ook worden de 

stambomen gekoppeld aan de database Historische Geografie waardoor het mogelijk is om de 

bewonersgeschiedenis aan grond en panden te koppelen.                                                                                          

De werkgroep heeft van de NGV (Nederlandse Genealogen Vereniging) ongeveer 20.000, deels 

gescande, rouwadvertenties gekregen. Deze worden verwerkt via ChatGPT. Er is een boekenscanner 

aangeschaft om overlijdensadvertenties en andere documenten snel te kunnen scannen. De 



werkgroep roept hierbij de hulp in van de leden, kom eens op donderdagochtend naar het 

genealogielokaal. Tot slot liggen er in een kast nog een groot aantal geboortekaartjes, die i.v.m. 

privacyregels niet kunnen worden gepubliceerd en ook een verzameling Mariakaarten. Wie hier 

belangstelling voor heeft mag ze op komen halen.                                                                                                                       

Redactie Helmonds Heem. Bestaat uit vier personen die, na het vertrek van Hans Vogels, de 

administratieve werkzaamheden onderling hebben verdeeld. De inbreng van Hans wordt gemist 

omdat hij veel werk achter de schermen deed. De redactie vergadert achtmaal per jaar in de 

heemkamer, in principe tweemaal voordat een nieuw heemblad uitkomt. Een groot pluspunt is dat 

men gebruik kan maken van ‘gastschrijvers’ zoals Ger Jacobs over Lucas Gassel, Lia van Zalinge over 

het Helmonds slavernij verleden en Noël Silalahi over zestig jaar Molukkers in Helmond. 

Gastschrijvers zijn zeer welkom, de redactie staat open voor hun inbreng evenals voor nieuwe 

redactieleden.                                                                                                                                                         

Monumentenwerkgroep. Alhoewel de Monumenten Werkgroep Helmond geen onderdeel is van de 

heemkundekring maar een zelfstandige stichting vraagt de werkgroep, bij monde van hun voorzitter 

Wim Promper, toch spreektijd om de werkzaamheden maar ook de problemen van de werkgroep 

aan de ALV voor te leggen. Sinds 1997 organiseert de MWH samen met andere erfgoedinstellingen 

de jaarlijkse Open Monumentendagen in Helmond, dit jaar voor de 27ste keer. Afgelopen januari zijn 

er 25 personen en/of instellingen uitgenodigd voor een eerste overleg over de Open Monumenten 

Dag in september 2024. Helaas kwamen er maar twee instellingen opdagen, de rest liet het afweten 

zonder afmelding. Een grote teleurstelling. Toch blijft Wim het nog een keer proberen.                              

Het thema voor 2024 is Routes, Netwerken en Verbindingen. Zo is er een historische route van 

Helmond over Aarle-Rixtel, Lieshout, Beek en Donk naar Gemert en Boekel, de route die de post 

dagelijks liep rond 1850. Alleen is lopen over zo’n afstand niet meer van deze tijd dus gaan we 

fietsen. We komen door prachtige landschappen en historische en monumentale postkantoren of 

verwijzen daarnaar aan de hand van foto’s, brieven uit die tijd. Van een hapje en een drankje tot re-

enactment. Het Comité Gemert Bakel met daarin de VVV en heemkundekring zijn enthousiast en ook 

Aarle-Rixtel en Beek en Donk doen zo goed als zeker mee. Helaas ontbreekt actieve participatie door 

en met Heemkundekring Helmont. Wim is verder in gesprek met de gemeente Helmond om ook de 

watertoren te betrekken in OMD Helmond. Dit zou kunnen als onderdeel van een korte route van 

industrieel erfgoed langs het kanaal waarbij de toren het slotstuk zou kunnen zijn met allerlei 

activiteiten daar omheen. Bij deze doet Wim een oproep aan de aanwezigen om medewerking aan 

de organisatie van de volgende OMD want zonder vrijwilligers kan het niet doorgaan.                                                                                            

8. Wijziging statuten in het kader van de Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen.                                     

Deze wijziging is een wettelijke verplichting. Op 4 september 2023 zijn de voorzitter en secretaris 

naar Notaris Spoormakers geweest om de wijziging in gang te zetten. We hebben van de notaris een 

concept ontvangen waarbij artikel 8 van de statuten is uitgebreid en artikel 8a is toegevoegd 

(gepubliceerd op de website). Aan de vergadering wordt gevraagd de wijziging bij stemming goed te 

keuren. De aanwezige leden stemmen unaniem voor de wijziging. Wil de stemming geldig zijn dan 

moet minimaal twee derde van het totale aantal leden van de heemkundekring aanwezig zijn, in ons 

geval dus 200 leden. Aangezien er 62 leden aanwezig waren moet er een nieuwe ALV worden 

georganiseerd voor een tweede stemronde. Deze tweede ALV zal worden gehouden op donderdag 

25 april om 14.00 uur in de heemkamer. Aan de leden wordt een uitnodiging gestuurd.                                                                                                                

Continuiteitscommissie: we zijn verplicht deze commissie jaarlijks te benoemen met daarin twee of 

drie leden van de heemkundekring die tijdelijk het bestuur van de heemkundekring kunnen 



overnemen indien het bestuur in zijn totaliteit zou aftreden om wat voor reden dan ook. Ton 

Pijnenburg, Martin van Veghel en Henk van Dijk stellen zich beschikbaar om toe te treden tot deze 

commissie.  

9. Vooruitblik 2024.                                                                                                                                                   

* De contributie zal ook dit jaar gelijk blijven.                                                                                                             

* Tijdens onze lezingen zien we dikwijls dat de partner van een lid wil betalen. Dat hebben we tot nu 

toe nooit laten doen hetgeen wel discussie geeft. Wij gaan dit jaar bekijken of er naast het 

individuele lidmaatschap een familie lidmaatschap kan komen. Dit zou b.v. boven het individuele 

lidmaatschap op jaarbasis € 10,- meer kunnen zijn. Per gezin komt dan het Heemblad en het jaarlijks 

boek. Daarnaast kunnen alle gezinsleden zonder kosten aan de lezingen en andere activiteiten 

deelnemen. Dit geeft meer duidelijkheid. Het houdt wel in dat we het HHR moeten gaan aanpassen. 

We zullen dit HHR meteen weer eens goed onder de loep houden om te kijken of er meer 

aanpassingen nodig zijn. Indien er wijzigingen in het HHR komen wordt dit in de volgende ALV aan u 

voorgelegd.                                                                                                                                                                     

* Ook de portokosten voor het verzenden van de Heembladen naar leden buiten Helmond zullen 

worden bekeken. Die kosten worden steeds hoger en zijn meer als de kosten voor het Heemblad zelf.         

* Zoals we al vermeld gaan we de aanpassingen van onze statuten i.v.m. de nieuwe wet WBTR (wet 

bestuur en toezicht rechtspersonen) definitief maken.                                                                                                

* We hopen dit jaar een ruimte of depot te vinden voor opslag van onze archief stukken. We zijn 

hiervoor in ver gevorderd overleg met Woonpartners en het lijkt erop dat we een ruimte via hen 

kunnen verkrijgen. Dit heeft wel gevolgen van de zojuist vertoonde begroting. We zullen die ruimte 

moeten inrichten en die kosten zijn niet opgenomen in de begroting. Toch gaan we hier mee door.               

* Met de gemeente Helmond zullen we ook dit jaar weer op verschillende vlakken overleg hebben 

zoals: ons contact met de cultuurambtenaren en  

• Platvorm Historisch Veld 

• Reconstructie fontein Adelaarsplein 

• Activiteiten i.v.m. de 80-jarige bevrijding  
Daarnaast zullen we het nodige extern overleg hebben met het 

• Brabants Heem  

• Erfgoed Brabant  

• De verschillende regionale bijeenkomsten van de verschillende werkgroepen. 
Ook overleg met de regionale Heemkundekringen, het RHCe en overige instanties zal waar nodig 
plaats vinden. 
* Ook dit jaar zullen we aan alle verzoeken van iedereen, ook externen, een antwoord te geven. We 
staan klaar om uit onze archieven of via een van onze leden die informatie te verstrekken waarnaar 
gevraagd wordt. 
* De inzet van onze vrijwilligers van alle verschillende werkgroepen wordt door het bestuur bijzonder 
gewaardeerd. Zonder hen zou onze Heemkundekring niet kunnen bestaan. Aansluiting als 
vrijwilligers bij een werkgroep is altijd mogelijk. 
* Op 10 mei hopen wij onze actieve vrijwilligers weer uit te nodigen voor een BBQ om hen te 
bedanken voor hun inzet.  
* De lezingen en excursies zijn weer opgestart. We hebben er alweer drie lezingen gehad en er 
volgen er nog meer. Ook de excursies zullen dit jaar weer gehouden worden.  De informatie daarover 
komt via de digitale nieuwsbrieven bij u. Wel wordt u gevraagd om via 
info@heemkundekringhelmont.nl aan te melden. 

mailto:info@heemkundekringhelmont.nl


Ook op alle donderdagen en op de 2e dinsdagavond van de maand is de Heemkamer open en bent u 
van harte welkom. De koffie staat klaar. 
* Wij hopen dit jaar ook weer naast het vertrouwde Heemblad, een boek te presenteren.  
* Komend jaar zal een bijzonder jaar worden omdat we de 80-jarige herdenking van de bevrijding 
zullen gaan vieren. Dat begint 7 mei met de eerste lezing door Piet Snijders over het verzet in de 
oorlog en dat zal tot eind september door lopen. Heemkundekring Helmont wil hier ook een bijdrage 
aan leveren. Of het allemaal gaat zoals we graag zouden willen is een beetje afhankelijk van de 
gemeente omdat zij goedkeuring en financiering moeten verlenen voor de door ons voorgestelde 
activiteiten. We hebben hierover regelmatig overleg. 
* De werkgroep bidprentjes hoop de overname van een miljoen bidprentjes af te ronden. Zij willen 
die overnemen van de NGV. Het is dus noodzakelijk dat we snel een depot krijgen. 
* Met de Plus, supermarkt in winkelcentrum de Bus, gaan we het succesvolle boek over Helmond 
afsluiten. Alle plaatjes die daarover zijn, zijn bij ons gekomen en we bekijken wat na de drie 
ruilmomenten nog ondernomen moet worden.  
*Aanwas van nieuwe leden blijft ook dit jaar onze volle aandacht. * Na het stoppen van Thea kijken 

we als bestuur echt uit naar versterking en ondersteuning van het bestuur. We zoeken een vervanger 

voor Thea maar ook iemand voor ondersteuning van het secretariaat. Het zou fijn zijn als er een paar 

jongere personen het bestuur komen versterken. Ook met het oog op de toekomst. Aarzel niet als 

het u iets lijkt en klamp een bestuurslid aan. Als je meer informatie wilt of als u iemand kent die de 

kwaliteiten heeft voor de betreffende functie laat het ons dan weten dan zullen wij die persoon 

benaderen.                                                                                                                                                          

*We hopen op een succesvol en gezellig verenigingsjaar.                                                                                                                                                

9. Rondvraag en sluiting.     
Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 
 
De voorzitter dankt de leden voor hun aanwezigheid en nodigt alle aanwezigen uit voor een hapje, 
drankje en praatje na afloop van de vertoning van een filmpje uit de oude doos over de EDAH.  
 
 
Datum: 26 maart 2024 
 
 
Ton Janssens                                                                                  Dorethé van Dijk                                                                      
voorzitter            secretaris 


